
Fusie of stadsgreep? (p.2) 10 jaar Jong N-VA Tongeren (p.3)

Quiz N-VA Tongeren
N-VA Tongeren organiseert de tweede editie van haar quiz.

Wanneer? Zaterdag 16 oktober
Waar? De Meir, Henis 
Prijs? 15 euro per ploeg, maximum 5 personen per ploeg.
Inschrijven? Via tongeren@n-va.be of onze Facebookpagina.

Beste Tongenaar,

Met de Gemeente-Stadsmonitor peilt de 
Vlaamse Overheid om de drie jaar naar 
de mening van de burger over tal van 
beleidsthema’s, zoals mobiliteit, veilig-
heid en wonen. Vlak voor de zomer wer-
den de resultaten van deze bevraging 
bekendgemaakt. Voor Tongeren springt 
er één cijfer uit: amper 19 % van de 
respondenten geeft aan vertrouwen te 
hebben in het gemeentebestuur, terwijl 
dit in Vlaanderen gemiddeld 34 % is. 
Erger nog, het vertrouwen gaat erop 
achteruit. In 2017 klokten we nog af op 
25 %, nog steeds een pover resultaat.

Inwoners straal genenegeerd
Een van de oorzaken van deze opval-
lend lage score is ongetwijfeld dat dit 
gemeentebestuur haar burgers straal 

negeert. Niet alleen voelen heel wat in-
woners zich onvoldoende geïnformeerd, 
maar zij betreuren ook dat het Ton-
gerse bestuur te weinig inspanningen 
levert om haar burgers te betrekken bij 
keuzes en beslissingen die een impact 
hebben op hun buurt, gezin of job.

Met verstomming geslagen
Een pijnlijk voorbeeld van dat gebrek 
aan inspraak en overleg is uiteraard 
de geplande fusie met Borgloon, die in 
het midden van de zomervakantie veel 
Tongenaren met verstomming sloeg. 
Zelfs de gemeenteraad hoorde het in 
Keulen donderen. Wat de bevolking 
denkt, is voor onze burgemeester en 
zijn schepenen blijkbaar van geen enkel 
belang. 

Open en eerlijk debat
N-VA Tongeren verzet zich tegen deze 
gang van zaken. Een fusie mag voor 
ons niet overhaast in een blauwe 
achterkamer geregeld worden, maar 
verdient een open en eerlijk debat 
waarin de inwoners van Tongeren en 
Borgloon het recht hebben 
hun stem te laten horen. 
Onze visie vindt u in 
elk geval terug op de 
volgende pagina’s.

Jolien Raskin
Voorzitter N-VA 

Tongeren

Deuren open om 19 uur, start quiz om 19.30 uur
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Fusie ja, stadsgreep nee!
Als u de reacties erop nagaat, kan u op zijn zachtst stellen dat een mogelijke fusie tussen Tongeren en Borgloon heel wat emotionele reacties uitlokt. Begrijpelijk, want de Tongenaar, waaronder ikzelf, is een echte chauvinist die trots is op de identiteit van haar stad.

Dit fusieproces is een typisch voorbeeld van achterkamerpolitiek. 
Het college van burgemeester en schepenen is al ruim een jaar 
bezig met de fusieplannen tussen Borgloon en Tongeren, zonder 
de gemeenteraad op voorhand op de hoogte te brengen.

Geen enkel inspraakmoment
Er werd tot op heden geen enkele hoorzitting of inspraakmoge-
lijkheid georganiseerd voor de gemeenteraad. De eerste com-
municatie gebeurde pas in de zomer van 2021. In feite wordt de 
gemeenteraad nu voor een voldongen feit geplaatst. Zoals het 
voornemen tot fusie ons nu door de strot geduwd wordt, kan het 
niet de principiële goedkeuring van de N-VA krijgen. Op de extra 
gemeenteraad van 30 augustus stemden wij daarom tegen de 
principiële goedkeuring.

Onderliggende politieke strategie
Er is ook een duidelijk onderliggende politieke strategie in het 
fusieproject met Borgloon. Namelijk twee gemeenten met een re-
latief sterke Open Vld samenvoegen. Dat biedt aan burgemeester 

Dewael de mogelijkheid om zichzelf als burgemeester te blijven 
handhaven. Dat mag uiteraard geen grondslag zijn voor zo een 
belangrijke hervorming.

Nut en meerwaarde van een 
gemeentefusie?  
Wij kanten ons principieel niet tegen eender welke fusie en trach-
ten daarom dit fusieproces door een nuchtere bril te bekijken. 
Een van de kerntaken van een stad is het voorzien van kwali-
teitsvolle dienstverlening voor haar burgers. Laat dat nu net een 
van de voordelen zijn van een gemeentefusie. Door een grotere 
financiële slagkracht zal onze stad in staat zijn om meer en 
gespecialiseerd, hoger opgeleid en dus meestal duurder personeel 
aan te werven. Maar ook heel wat taken kunnen op een efficiën-
tere manier uitgevoerd worden, met dus minder personeel.

21 miljoen euro fusiebonus
Op deze manier kan onze stad met een sterker lokaal bestuur 
de uitdagingen van de toekomst aangaan. Vooral omdat er in de 

Fusie Tongeren-Borgloon: een opgedrongen huwelijk
Als een donderslag bij heldere hemel moesten de Tongenaren en de inwoners van Borgloon in augustus in de pers vernemen 
dat Tongeren en Borgloon gaan fusioneren. N-VA Tongeren noch de overige oppositiepartijen werden hierover voorafgaand 
ingelicht, hoewel dat in februari uitdrukkelijk door ons op de gemeenteraad werd gevraagd. Naar de mening van de inwoners 
van beide steden werd nooit gevraagd. 

De schaalvergroting heeft als voordeel dat 
de Vlaamse overheid deze fusie beloont 
met een schuldovername voor beide ge-
meenten samen van 21 miljoen euro. 

Twee armtierige steden
Deze financiële voordelen wegen echter 
niet op tegen de grote nadelen van een 
fusie van twee armtierige steden, die bei-
den slecht scoren op vele domeinen, zoals 
de zeer hoge schuldgraad per inwoner, 
de zeer hoge werkloosheidsgraad, een te 
groot personeelsbestand (711 voltijdse), 
zeer hoge graad van (kinder)armoede, 
grote leegstand van woningen en handel-
spanden, grotere vergrijzing dan in de ge-
middelde gemeente, enzovoort. Borgloon 
heeft bovendien in de twee laatste legis-

laturen te weinig geïnvesteerd, zoals in 
woonzorgcentra, zodat deze achterstand 
na de fusie moet worden ingehaald. Dus 
twee slechte leerlingen van de klas die 
denken dat een fusie alles kan oplossen.

Merk en eigenheid
Daarnaast wordt de eigenheid miskend 
van zowel Tongeren als Borgloon. Ton-
geren als oudste en eerste Stad heeft véél 
geld geïnvesteerd in imago-opbouw en 
slaagt erin om veel cultuurtoeristen aan te 
trekken. Borgloon is door zijn agrarisch 
karakter vooral populair bij natuurtoe-
risten. Het risico is reëel dat met een fusie 
beide steden hun merk en hun eigenheid 
verliezen. Over de nieuwe naam van de 
fusie wordt nog niets gezegd, doch dit zal 

ongetwijfeld uitkomen op een compromis 
dat het kwaliteitsmerk “Tongeren” zal 
schaden.

In de pers vernemen
Zulke fusieplannen zijn dus zeer ingrij-
pend op de identiteit en de eigenheid van 
onze stad. Het is dan ook onbegrijpelijk 
dat de mening van de inwoners niet 
gevraagd wordt. Erger nog: de inwoners 
werden hierover zelfs niet geïnformeerd 
en moesten de fusieplannen in de pers 
vernemen.

Tongeren en Borgloon zijn twee slechte leerlingen van de 
klas die denken dat een fusie alles kan oplossen.”

Patrick Leenders, fractieleider N-VA

tongeren@n-va.be
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10 jaar Jong N-VA Tongeren
Op zaterdag 15 oktober 2011 werd 
Jong N-VA Tongeren boven de doop-
vont gehouden. Stichtend en huidig 
voorzitter Niels Vandeweyer (toen 18 
jaar, nu 28) blikt bij deze gelegenheid 
even terug op de afgelopen 10 jaar. 

Hoe kwam je bij het idee om Jong 
N-VA Tongeren op te richten?
Ik was al sinds zeer jonge leeftijd 
geboeid door politiek en actualiteit. 
In de zomervakantie na mijn laatste 
jaar middelbaar had ik heel wat tijd 
om handen. Ik ben toen gewoon gaan 
aankloppen bij N-VA Tongeren met 
de vraag of ze al een jongerenafdeling 
hadden.

Hoe verliep de start?
Enthousiast en boeiend. Alles was 
nieuw en uitdagend. Ik werd ook 
bijgestaan door drie schitterende kerels 
(Dylan Cloosen, Benjamin Schoofs en 
Maarten Scholberg), die elk hun rol 
opnamen binnen ons bestuur. Het ging 
er vanaf het begin heel vriendschappe-
lijk aan toe. 

De afdeling heeft in de loop der 
jaren heel wat groei gekend. Wat 

is volgens jou de oorzaak van dit 
succes?
De vriendschapsband. Al onze verga-
deringen verliepen in een zeer gemoe-
delijke sfeer. We namen samen deel aan 
activiteiten van Jong N-VA en N-VA 
nationaal, gingen samen op weekend 
en natuurlijk ook op café.

Hoe kijk je terug op je 
bestuursperiode? Wat waren de 
mooie momenten? 
Met heel veel voldoening en dankbaar-
heid. Wat ik allemaal heb teruggekre-
gen voor dat engagement, dat had ik me 
toen nooit kunnen voorstellen. 
We hebben heel wat dingen gereali-
seerd en vooral heel wat jongeren warm 
gemaakt voor politiek. Ik ben vooral 
trots dat er heel wat van onze bestuurs-
leden “in onze stal” begonnen zijn en 
momenteel nog steeds hun eigen weg 
bewandelen binnen N-VA als medewer-
ker of vrijwilliger.

Wat heeft Jong N-VA Tongeren voor 
de Tongerse jeugd betekend in jouw 
bestuursperiode?
We hebben heel wat bakens verzet. Zo 

zijn we de afgelopen 10 jaar onafgebro-
ken aanwezig geweest in de Tongerse 
jeugdraad. Geen enkele andere partij 
deed ons dit na. In de jeugdraad heb-
ben we onze schouders onder heel wat 
projecten geplaatst. Zo gaven we eve-
nementen als Dag van de Jeugd, Nacht 
van de Jacht en Pline Fest mee vorm.

Welke raad geef je aan je opvolger/
ster mee?
Hou het gezellig en laagdrempelig. 
Jongeren moeten op een losse manier 
in contact komen met politiek. Maak 
ten slotte altijd werk van verjonging, 
want zoals ikzelf nu kan vaststellen, je 
blijft niet eeuwig 18 jaar.

Fusie ja, stadsgreep nee!
Als u de reacties erop nagaat, kan u op zijn zachtst stellen dat een mogelijke fusie tussen Tongeren en Borgloon heel wat emotionele reacties uitlokt. Begrijpelijk, want de Tongenaar, waaronder ikzelf, is een echte chauvinist die trots is op de identiteit van haar stad.

nabije toekomst heel wat nieuwe en uitgebreidere taken op onze 
stad afkomen. Op korte termijn krijgt de stad ook een kapitaal-
injectie in de vorm van een schuldovername door de Vlaamse 
overheid van 500 euro per inwoner. Die fusiebonus zou neerko-
men op ongeveer 21 miljoen euro.

Tongeren heeft nu 31.223 inwoners, Borgloon 11.118. Samen 
zouden we iets meer dan 42.000 inwoners tellen. Dat zorgt voor 
heel wat bijkomende voordelen zoals rechtstreeks meer inkom-
sten uit het Gemeentefonds, maar ook een betere positie voor het 
aantrekken van subsidies en andere vormen van financiering.

Lagere gemeentebelasting?
Bovenstaande financiële voordelen zijn een leuke opsteker voor 
de financiële ontvanger van de stad, maar 
zou ook rechtstreeks een voordeel voor de 
Tongenaar moeten opleveren. Liefst in de 
vorm van een lagere gemeentebelasting.

‘Tongeren-Loon’
Kortom, een fusie is welkom, maar dan wel niet zonder vooraf-
gaandelijk de gemeenteraad uitvoerig geïnformeerd te hebben. 
De Tongenaar moet overigens op zijn minst geconsulteerd wor-
den over de finale naamkeuze, maar ook vele andere praktische 
overwegingen zouden best op een zo breed mogelijk platform 
besproken worden.

Op zaterdag 15 oktober 2011 werd 

We zijn niet principieel tegen een fusie, maar we moeten 
dit door een nuchtere bril bekijken.”

Niels Vandeweyer, lid BSCD, Jong N-VA

Niels Vandeweyer (achteraan links) met 
het enthousiaste team van Jong N-VA 
Tongeren

www.n-va.be/tongeren
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20 JAAR
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Werken 
aantrekkelijker maken 

door de belastingen op 

arbeid te verlagen: onder 

minister van Financiën Johan 

Van Overtveldt daalt de 

totale belastingdruk met 

10 miljard euro.

In 2013 keurt het 

Vlaams Parlement 

het Inburgeringsdecreet

van Geert Bourgeois goed. 

Van nieuwkomers wordt 

verwacht dat ze inburgeren 

en Nederlands leren.

arbeid te verlagen

minister van Financiën Johan Met Jan Jambon, Steven Vandeput en Theo Francken als federale ministers maakt het land de omslag naar een echte veiligheidscultuur.Terrorisme, mensensmokkel en cybercriminaliteit worden veel steviger aangepakt.

Als minister van 
Binnenlands Bestuur 

legt Liesbeth Homans in 
2016 de contouren vast van 

een stevige afslanking van de 
provincies en de efficiënte 
hervorming van gemeente 

en OCMW.
In 2019 voert minister 

van Dierenwelzijn 
Ben Weyts het verbod op

onverdoofd slachten in. Als 
minister van Onderwijs stelt hij 
kennisoverdracht, leerkrachten 

en kwetsbare kinderen 
centraal.

Terrorisme, mensensmokkel en 

Matthias 
Diependaele voert 

als minister van Wonen 
de strijd tegen sociale fraude
op. Wie een eigendom heeft 
in het buitenland, heeft geen 

recht meer op een sociale 
woning in Vlaanderen. 

recht meer op een sociale 
woning in Vlaanderen. 

Sinds Zuhal Demir 
minister werd in 2019, 
zijn er in Vlaanderen al 

meer dan 1 miljoen nieuwe 
bomen geplant. De N-VA 
is de enige echte groene 

partij in Vlaanderen.

De N-VA verdedigt al twintig jaar de politieke, sociale, economische 
en culturele belangen van de intussen 6,5 miljoen Vlamingen. 
Daarbij is de N-VA steeds uniek gebleven: allesbehalve een 
traditionele systeempartij en allesbehalve dogmatisch of steriel 
extremistisch. Kom daarom samen met de andere 40.000 leden op 
de barricaden staan en word nu lid van de N-VA. 

Surf naar www.n-va.be/word-lid
Mail naar leden@n-va.be
Bel naar 02 219 49 30

centraal.

De N-VA verdedigt al twintig jaar de politieke, sociale, economische 
en culturele belangen van de intussen 6,5 miljoen Vlamingen. 
Daarbij is de N-VA steeds uniek gebleven: allesbehalve een 
traditionele systeempartij en allesbehalve dogmatisch of steriel 
extremistisch. Kom daarom samen met de andere 40.000 leden op 
de barricaden staan en 

Surf naar 
Mail naar 
Bel naar 

“ Onze ambitie 
blijft na twintig jaar 

nog steeds dezelfde: 
een welvarend, veilig en 
vrij Vlaanderen, waarin 

elke Vlaming erop 
vooruitgaat.”

Twintig jaar geleden, op 13 oktober 2001, zag de Nieuw-
Vlaamse Alliantie het levenslicht. Sindsdien drukt de N-VA 
duidelijk haar stempel op de Vlaamse samenleving, zowel 
in de oppositie als met kordaat beleid. Denk maar aan deze 
realisaties:

De N-VA: al 20 jaar
nuttig en nodig


